
Interpretatie uitslag raadsverkiezingen 2010 
 
 
Allereerst willen we als SP graag de winnaars van deze verkiezingen 
feliciteren met het behaalde resultaat. Felicitaties dus aan het adres van 
Balans, D66 en DPBL.  
 
Er vallen een aantal conclusies te trekken uit deze verkiezingsuitslag: 
 
Ik wil eerst ingaan op de cijfermatige uitslag van de verkiezingen en zal 
daarna aangeven wat in onze ogen de politieke consequenties zouden 
moeten zijn. 
 
Cijfermatige uitslag 
 
Allereerst onze eigen uitslag. De SP is op 2 zetels blijven steken, waar 
we zetelwinst hadden gehoopt en hadden verwacht. Vier jaar hard 
werken in de wijken, verantwoordelijkheid nemen in het college en de 
gemeenteraad, heeft zich niet vertaald in electorale winst en daar zijn we 
eerlijk gezegd teleurgesteld over.  
 
In Selissenwal hebben wij winst geboekt. Daar zijn we blij mee, want 
onze wethouder was daar de afgelopen jaren wijkwethouder. We hebben 
stemmen verloren, vooral in wijk Oost. Een wijk waarin vooral D66 haar 
winst geboekt heeft.  
 
De huidige coalitie is haar meerderheid kwijt. Niet door een complete 
afstraffing, maar het lijkt erop dat de landelijke trend bij onze partij, PvdA 
en CDA, in combinatie met de winst van D66, in combinatie met de lage 
opkomst  en de winst van de twee andere genoemde partijen, ertoe heeft 
geleid dat de huidige coalitie haar meerderheid kwijt is. 
 
Gezien die situatie, hebben wij als SP uiteindelijk geconcludeerd niet 
zeer ontevreden te hoeven zijn met de zetelhandhaving (stevige 
zetelhandhaving, zonder hulp van een restzetel) die we uiteindelijk 
hebben bereikt. Tegen de landelijke trend van de SP in, hebben we ons 
gehandhaafd op twee zetels. En daarmee zijn we ook beloond voor het 
harde werken op lokaal niveau. 
 
 
 
 
 



Politieke consequenties 
 
En dat brengt mij op de politieke consequenties van de uitslag. 
 
De stembusuitslag heeft het politieke landschap nog meer versnipperd.  
 
Wat ons betreft is het nu eerst aan de grootste partij om het initiatief te 
nemen in de coalitiebesprekingen. Dat betekent wat ons betreft dat 
Balans een vergelijk zal moeten maken tussen de diverse partijen en 
een keuze zal moeten maken tussen de partijen, waarmee ze verder 
willen praten. 

Wij sluiten in de coalitiebesprekingen in ieder geval geen enkele partij 
uit. In de eerste verkennende gesprekken afgelopen zaterdag, was de 
vraag welke coalitie het meest kansrijk is. Wij hebben toen gezegd dat 
elke coalitie met de SP kansrijk is, waarbij met name de sociale 
onderwerpen voor ons ononderhandelbaar zijn. 

Boxtel moet haar sociale gezicht behouden en we willen met elke partij 
praten die het sociale en duurzame beleid overeind wil houden. We 
willen dus duidelijke afspraken op thema’s als armoedebeleid, een 
ruimhartige uitvoering van de WMO, het realiseren van betaalbare 
woningen, een aantrekkelijk centrum, gevarieerde groene wijken en een 
groen buitengebied. Dat betekent dat er met de huidige economische 
crisis duidelijke keuzes gemaakt moeten worden. 

Vertrouwen 
 
Bij het vormen van coalities gaat het ook om vertrouwen. Als SP hebben 
we de afgelopen vier jaar aangetoond dat we een betrouwbare partner 
zijn bij het nemen van bestuursverantwoordelijkheid. 
 
Bij deze coalitiebesprekingen wil ik graag met name aan Balans vragen 
op dat gebied bruggen te bouwen (om in het jargon van Wim van der 
Zanden vier jaar geleden te blijven). Vorige week dinsdag, een dag voor 
de verkiezingen, werd er door Balans nog een pamflet in Oost verspreid, 
waar pertinente onwaarheden in stonden. Laat mij voorop stellen: iedere 
partij mag potentiële kiezers naar eigen inzicht informeren over haar 
politieke mening.  
 
 
 



Maar met het zeggen dat de huidige coalitie, inclusief de SP, een weg wil 
door de huidige mooie groene strook aan de rand van Oost, is de kiezer 
op het verkeerde been gezet. Dat is een pertinente leugen. Dat was een 
feitelijke onjuistheid. 
 
Dat, opgeteld bij eerder akkefietjes, bijvoorbeeld in het geval van het 
handelen van wethouder Van den Oetelaar van Combinatie 95 over 
Velder (grote woorden over wel of geen bestuurlijk overleg met 
gedeputeerde  Rüpp, waarbij geen motie van wantrouwen volgde), 
brengt mij op het punt dat er bruggen zullen moeten worden gebouwd, 
met name vanuit de overwinnaar in deze verkiezingsuitslag, namelijk 
Balans. 
 
Wij zijn bereid om daar naar te luisteren en willen met name onze 
programmatische punten op gebied van sociaal beleid in een mogelijke 
coalitie met de SP terug zien. 
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